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URUNK SZÍNEVÁLTOZÁSA                      A év             1– 4 oldal 

       

Olv.: Dán 7,9-10.13-14 – 2Pét 1,16-19 – Mt 17,1-9 

Urunk színeváltozásáról 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Urunk színeváltozásának ünnepe van ma! 

Ez az ünnep minket is a változásra szólít fel! 

 

Kedves Testvérek! 
Az Úr hatalmát, szépségét, dicsőségét 
a benne hívőknek kellene megjeleníteni ebben a világban! 
Ma azért imádkozunk, hogy az Úr kegyelme alakítson át bennünket,  
hogy be tudjuk tölteni keresztény hivatásunkat!  

Megmeneküljön a világ! Jézus a megváltó, a világ megmentéséért jött!  
 

Mi, Jézusban hívők vagyunk azok, 
akik Jézus művét folytatjuk, - ha folytatjuk! 

 

A szentmisét – azon túl, hogy önmagunkért imádkozunk – élő Hedvig testvérünkért ajánljuk 
fel. Az ő számára is azt az ajándékot szeretnénk kiesdekelni az Úrtól, hogy legyen az Úr 
követe ebben a világban! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Minden vasárnap sajátos lehetőség! Az ember bejöhet egy templomba, 
maga mögött hagyhatja a mindennapokat, azt a világot, amivel majdnem mindenkinek 
rengeteg a baja. Néha az az érzésem, hogy túlzók is az emberek, mert szinte mindennel 
elégedetlenek!  

A vasárnap nagy lehetőség! 

Magunk mögött hagyhatjuk ezt a világot 
és eljöhetünk a templomba! 

 

Mondhatnám, fölemelkedhetünk, kiemelkedhetünk a mindennapok világából! A zsidó 
gondolkodás ezt így fogalmazta meg: fölmenni a hegyre! A hegy a mindennapok fölé 
emelkedik, azért is van az, hogy a régiek – milyen sok kritika éri őket – a magaslatokra 

építették a templomokat. Az emberek nem foglalkoztak azzal, hogy föl kell menni a 
templomba, nem volt autó, nem voltak olyan eszközök, amelyek az emberek kényelmét 
szolgálták.  
 

Az emberek számára rendkívüli esemény 

fölmenni a templomba 

 és Istennel találkozni! 

 

A szomszédból sem jönnek át az emberek a templomba, mert éppen nem érzik jól magukat, 
vagy talán valami kis fejfájás, vagy nem jó hangulat elég ahhoz, hogy ne induljanak el. Sok 
minden mást is lehetne mondani.  
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 Akarunk-e?  
A mai vasárnapon azon kell elgondolkodnunk: 
akarunk-e kiemelkedni a mindennapok világából? 

Akarunk-e olyan kérdésekkel foglalkozni, 
amelyek nem a  mindennapok világának kérdései? 

Akarunk-e olyan kérdésekkel foglalkozni, 
amelyekkel az Isten áll elő, ahogy a mai napon: 

 

Ez az Én szeretett Fiam! 

Őt hallgassátok! 

 

 Akarjunk 

Ma Urunk színeváltozásának az ünnepén  
nagyon sok olyan igazság érkezik hozzánk ebből a történésből,  
amire azért van igen nagy szükségünk, hogy  
 

föltámadjon szívünkben a vágy:  
Akarjunk odafigyelni Jézusra! 
Akarjuk hallgatni Jézust, az Isten szeretett Fiát,  
aki a mi üdvözítőnk, megmentőnk! 
Akarjunk foglalkozni azzal, 

hogy miképpen változtatható meg az Istenen kívüli világ! 
 

Isten országa 

Talán két héttel ezelőtt elmélkedtünk arról, hogy az Isten országa itt van, ebben a világban 
van itt. Az Isten országának polgárai a hívő emberek, akiknek az a hivatásuk, hogy ebben a 
világban - amely istennélküli, esetleg istenellenes, vagy Isten iránt közömbös - legyenek 

emberek, akik megjelenítik azokat az isteni értékeket, amikre minden ember vágyakozik! 
Minden ember vágyakozik az isteni értékekre! Távol azért maradnak, - a mai evangéliumban 
hallottuk – mert Jézus Krisztus megdicsőülése a szenvedés által történik! 

 

Jézus Krisztus szenvedésével vált meg bennünket! 

Jézus szenvedésével mutat példát az Isten országa polgárainak! 
Isten országának tagjai meghalnak önmaguknak,  
hogy a másikért élhessenek!  

 

A világ összes problémája abból származik, hogy vannak emberek, akik csak maguknak 
akarnak élni, a másik embert becsapni, a másik embernek hazudni. Ebből származik minden 

baj, az ember minden szenvedése és fájdalma. Képesek vagyunk-e ezzel a kérdéssel 
foglalkozni: 

 

Jézus szenvedésével lesz a mi világunk újjáformálója! 

Jézus szenvedésének példája képes megújítani a világot, 
megújítani bennünket, a mi emberi kapcsolatainkat! 

 

Az ember megújulása  
Az ember ki tud-e vetkőzni a kicsinyes, önmagát kereső, önző, pogány életéből? 
Képes-e emberhez méltó kapcsolatot létrehozni, amikor a másik ember javát keresi,  

  a másik ember örömét és boldogságát keresi? 

Jézus az életnek ezt az útját mutatja! Nincs más út! 
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Becsapja magát az, aki más utakon keresi a boldogságát! Mi emberek boldogságra vágyók 
vagyunk, - így is mondhatnám – csodavárók! A boldogság csoda révén jön el, azáltal a csoda 
által, hogy az ember nem önmagának él, hanem a másikért él, a másiknak él! Ezt nem lehet 

kihagyni! Nem lehet úgy új életet élni, hogy jó, ezt hallottuk, de ezt felejtsük el gyorsan, 
lehetőleg, ahogy kiléptünk a templom ajtaján, már ne is emlékezzünk rá! 

 

Megdöbbentő a mai esemény  
A színeváltozás a zsidók nagy ünnepén, a kiengesztelődés ünnepén történik. Ez az az 
ünnepnap, amikor a zsidó főpap egyszer az évben, csak egyszer – nem többször - kimondja az 

Isten nevét! A zsidók nem mondhatták ki az Isten nevét, csak egyszer az évben egy valaki, a 

főpap, a szentek szentjében, a szentélyben mondja ki az Isten nevét! Ezen a napon – a zsidók 
kiengesztelődés ünnepnapján - történik a mai esemény, az Atya igazolása!  
 

Az Atya igazolása,  
aki a világot meg akarja újítani, 

új életet akar nekünk adni Jézus által! 

Az Atya:  

Ez az Én szeretett Fiam, akiben kedvem telik, 
őt hallgassátok! 

 

Megdöbbentő! 

Az Atya szeretett Fia az igazi üzenetet azzal hozza el, 
hogy kimegy ebből a világból, 

amely világot megmentette a szenvedésével! 

 

Amikor kimegyünk ebből a világból 
Erre kellene nekünk is gondolni, hogy amikor befejeződik az életünk útja, kimegyünk ebből a 
világból, akkor visszatekintünk és azt lehetne megfogalmazni, hogy nem hiába éltünk, mert 
Jézustól tanultuk az életet, a másik emberért éltünk! Volt értelme az egész életünknek! 

Kimehet a világból. Mindenki kimegy, csak nem mindegy, hogy megváltott emberként megy 
ki, aki nem magának élt, hanem a másik emberért, az övéiért élt. 
 

Őt hallgassátok! Őt, aki értetek élt! 

Kimegy ebből a világból  
és része van Isten dicsőségében! 

 

Egy-két részlet a mai történetből 
Azt hallottuk, hogy Jézus arca ragyogott, ruhája fehér volt, mint a hó, Mózessel, Illéssel 
beszélgetett. Mózes arca ragyogott, amikor lejött az Istennel való találkozásból az emberek 
közé. Jézus egész személyisége ragyogott, ő maga a Világosság, ő maga a Fény! Jézus ruhája 

fehér volt, mint a hó. Az üdvözültek Isten trónja körül fehér ruhába öltözötten ünnepelnek. Ez 
arra a fehér ruhára utal, amit a kereszteléskor kaptunk, amit magunkra öltünk, hogy az Isten 
kórusába tartozhassunk abban az értelemben, ahogy Jézus tartozik az Atyához és hozzánk! 
Ezekről beszélgetünk itt a templom kapun belül, amikor az Istennel találkozunk! Ki beszél 
ezekről a kapun kívül? Szó van-e ilyenekről kint a világban? 

 

Jézus mondja: menjünk le a hegyről  
Találkoztunk az Istennel, most menjünk le a hegyről.  
Találkoztunk Istennel a templomban, most menjünk ki,  
mert nem a templom a mi életterünk!  
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A templomban Istennel találkozunk! 
A templomban Istentől tanulunk! 
A templomban az életünket gondoljuk át,  

ahogy azt az Isten ajánlja nekünk! 
 

Aztán ki kell menni és kint meg kell valósítani az emberek világában, akik mindezt távol 
tartják maguktól, mert nem akarnak egymásért élni! Mindenki önmagának akar élni! 
Csodálkozik azon, hogy pokollá lesz a világ! Ezt éljük át most itt Magyarországon, 
Európában! Ide jutott a kereszténység csodálatos Európája! Nem mások juttatták ide, hanem 
mi! Jönnek a mi számunkra hitetlenek és minket pogánynak tartanak. Igazuk van, mert nem 

lehet pogányként élni a hegyen túl, a templomon kívül, ha keresztények vagyunk! 

 

Nagy ünnep ez a mai!  
Minden szentmisén mondjuk: 

Halálodat hirdetjük  
és hittel valljuk föltámadásodat, amíg el nem jössz! 

 

Jaj, hogy mondjuk ki! Isten segítsen bennünket, hogy ez élet legyen a számunkra,  
akkor magunk is boldogok leszünk és a körülöttünk lévő világ is megváltozik,  
az emberek is! Ezért vagyunk keresztények, hogy ez megtörténjen!  
Ezer évvel ezelőtt Magyarországon ez a történet csodálatosan elkezdődött! 

 

Ünnepekre készülünk, Nagyboldogasszony ünnepére, akinek fölajánlott bennünket Szent 
István király, mert semmi más lehetőségünk nem volt az első pillanatban sem! Szent István 

király ünnepére készülünk, templomunk búcsúnapja, ez Szent István király kápolnája. 
 

Mind-mind felszólít bennünket arra, hogy gondolkodjunk, 

mert a vasárnap a gondolkodás napja, 
mert a vasárnap az élet titkáról való gondolkodás napja! 

Jó, hogy mi legalább itt vagyunk,  
mert ez nagy lehetőségünk! 

 

+  A M E N  + 
 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Most az áldással megyünk a templomon kívülre! Megbeszéltük dolgainkat 
az Istennel! Isten segítsen mindenkit és akinek van szava, az beszélje meg Istennel, hogy mi a 
dolgunk az emberek között!                                                                               
 

+  Á L D Á S  + 

 

 

 

 

 

 

 


